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Protokół nr XLIX/2023 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia  30 czerwca 2023 r. 
 
Obrady rozpoczęto 30 czerwca 2023 r.  o godz. 10:01, a zakończono o godz. 13:35 tego samego 
dnia. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych:  

1. Jolanta Barska, 
2. Czesław Biłobran, 
3. Piotr Bobak, 
4. Grażyna Bortniczuk, 
5. Joanna Burska, 
6. Jacek Chwalenia, 
7. Adam Fujarczuk, 
8. Tomasz Jazienicki, 
9. Henryk Kamiński, 
10. Zbigniew Karnaś, 
11. Danuta Korzeniowska, 
12. Andrzej Kruczkiewicz, 

13. Bożena Lewińska, 
14. Teresa Nosal, 
15. Daniel Palimąka, 
16. Kazimierz Rozumek, 
17. Grzegorz Samborski, 
18. Paweł Szymkowicz, 
19. Piotr Woźniak, 
20. Damian Wylężek, 
21. Janusz Zapiór, 
22. Anna Ziółkowska-Woźny, 
23. Maria Żukowska-Jacykowska        

 
Nieobecny : Janusz Jaskot, Bogdan wyczałkowski  
 
1.Sprawy organizacyjne,  
 
a) otwarcie posiedzenia,  
Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska otworzył XLIX sesję Rady Powiatu w Nysie.  
Po sprawdzeniu kworum oznajmiła, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 21 radnych,  
co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne do 
uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1).  
 
Porządek sesji: 
 
1. Sprawy organizacyjne, 

a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XLVIII sesji, 

 
2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 

 
3. Interpelacje i zapytania radnych, 

 
4. Sprawozdanie finansowe Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie za 2022 r., 

a) przedstawienie sprawozdania, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
c) dyskusja, 
d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Nysie za rok obrotowy 2022. 
 

5. Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach za 2022 r.,  
a) przedstawienie sprawozdania,  
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b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 

c) dyskusja, 
d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach za 
rok obrotowy 2022. 

 
6. Sprawozdanie z działalności Muzeum Powiatowego w Nysie za 2022 r.  

a) przedstawienie sprawozdania, 
b) opinia Komisji Edukacji Kultury i Promocji, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie sprawozdania. 

 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się  
środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 
2023 r., 

b) nadania statutu Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Nysie,   
c) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r., 
d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038. 

 

8. Wolne wnioski, 
 

9. Zamknięcie obrad. 
 
 
1c Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji, 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z XLVIII sesji, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Piotr 
Woźniak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (2) 
Piotr Bobak, Paweł Szymkowicz 
NIEOBECNI (3) 
Jolanta Barska, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
 
Protokół został przez Radę przyjęty. 
 
2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (załącznik nr 2) 
 
Radny Kazimierz Rozumek spytał: 
-  czy jest ustalony skład komisji konkursowej na dyrektora ZOZ w Nysie oraz kiedy Zarząd 
planuje przeprowadzić konkurs, 
- czego ma dotyczyć zadanie „Branżowe Centrum Umiejętności”, 
- w jakim celu dokonano zakupu działki 160/23 w miejscowości Jarnołtówek, 
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- jakie zmiany wprowadzono w budżecie w związku z podjęciem uchwały w dniu 16.06.2023 r.  
 
Radny Jacek Chwalenia zabierając głos przypomniał, że na poprzedniej sesji Rada podjęła 
uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego komisji konkursowej na dyrektora ZOZ w Nysie. 
Jednocześnie spytał kiedy ukaże się ogłoszenie o konkursie. 
 
Starosta – Andrzej Kruczkiewicz odparł, że do 15 lipca zostanie ogłoszony konkurs. Dodał,  
że komisja konkursowa ukonstytuowała się, a jej przewodniczącym jest Pan Damian 
Nowakowski.  
 
Odpowiadając na pytanie radnego K. Rozumka w sprawie Branżowego Centrum Umiejętności 
wyjaśnił, że projekt ten będzie realizowany przez CKZiU w Nysie. Dotyczy on rozbudowy bazy 
dydaktycznej w obiektach ZSiPO w Nysie. Dodał, że został już ogłoszony przetarg na wyłonienie 
wykonawcy. Zainteresowanie wykazywały dwie firmy, ale ostatecznie, nikt nie złożył oferty.  
W związku z tym zostanie ogłoszony drugi przetarg. 
 
Naczelnik Wydziału Administrowania i Gospodarki Nieruchomościami – Piotr Walawender 
odpowiadając na pytanie dotyczące zakupu działki w Jarnołtówku wyjaśnił, że zakupu dokonano 
w celu zapewnienia dojazdu do kompleksu działek, które 12 lat temu zostały przez Powiat 
sprzedane pod zabudowę pensjonatowo - jednorodzinną.  
 
W dalszej kolejności Starosta Andrzej Kruczkiewicz zgłosił wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad dodatkowego punktu, tj.  „podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia woli przez 
Powiat Nyski przystąpienia do wspólnej realizacji Projektu pn. ”Wsparcie rozwoju 
nowoczesnego kształcenia zawodowego, szkolnictwa wyższego oraz uczenia się przez całe życie” 
w ramach KPO (inwestycja A3.1.1) Zbudowanie systemu koordynacji i monitorowania 
regionalnych działań na rzecz kształcenia zawodowego, szkolnictwa wyższego oraz uczenia się 
przez całe życie, w tym uczenia się dorosłych”. 
 
Wiceprzewodnicząca D. Korzeniowska zaproponowała, aby ten projekt wprowadzić jako  
punkt 7 d. 
 
Radca Prawny – Katarzyna Muszyńska wyjaśniła, że rada może dokonać zmiany porządku, na 
każdym etapie sesji. Uzasadniła też pokrótce potrzebę podjęcia ww. uchwały.   
 
Wiceprzewodnicząca Rady – D. Korzeniowska poddała wniosek Starosty pod głosowanie.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
zmiana porządku obrad .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz 
BRAK GŁOSU (2) 
Czesław Biłobran, Grzegorz Samborski 
NIEOBECNI (2) 
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Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
 
Rada większością głosów ustawowego składu dokonała zmiany w porządku sesji.  
 
3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

Radny Jacek Chwalenia spytał czy został rozstrzygnięty konkurs i czy będzie realizowany dach na 
„Aleksandrówce” w Jarnołtówku.  
 
Radny Tomasz Jazienicki spytał  dlaczego nie poinformowano Rady / Komisji o rozstrzygnięciu 
NSA w sprawie  unieważnienia konkursu na dyrektora ZSO Carolinym w Nysie.  
Poprosił również o informacje dotyczącą rozstrzygnięcia NSA w sprawie konkursu na dyrektora 
ZSE w Nysie.  
Następnie poprosił o wyjaśnienia dotyczące dopuszczenia do systemu rekrutacji do szkół 
średnich prywatnej szkoły „Medyk”, której dyrektorem jest radny Damian Wylężek pełniący 
jednocześnie funkcję przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Spytał dlaczego 
szkoły w powiecie nie są traktowane równo i czy nie ma w tym przypadku konfliktu interesu. 
Czy Pan D. Wylężek nie powinien złożyć mandatu (interpelacja stanowi załącznik nr 3  
do protokołu).   
 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że jeśli prawdą jest to, o czym powiedział radny T. Jazienicki, 
 to jest to sytuacja dwuznaczna ponieważ Pan D. Wylężek jako szef komisji przepytuje 
dyrektorów naszych szkół, będąc jednocześnie dyrektorem konkurencyjnej szkoły. Dodał, że jeśli 
Powiat Nyski ponosi opłaty za utrzymanie systemu rekrutacyjnego, to należy zadać pytanie czy  
Pan D. Wylężek nie prowadzi działalności na mieniu Powiatu. 
Radny spytał następnie Starostę jak to się stało, że ta szkoła znalazła się w systemie rekrutacji. 
Podkreślił, że powinniśmy przede wszystkim zadbać o swoje placówki. Zdaniem radnego tę 
sprawę powinien zbadać Wojewoda.  
 
Radny Kazimierz Rozumek spytał czy jest możliwość przeniesienia rehabilitacji dzieci ze Szpitala 
w Nysie do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego. 
 
Radny P. Woźniak stwierdził, że prezydium Rady powinno zwrócić się do Wojewody  
o rozstrzygnięcie czy radny Damian Wylężek może sprawować swój mandat, czy nie istnieje 
konflikt prawny.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że jest zaskoczony tym, że zakończyło się postępowanie  
w NSA w sprawie konkursu na dyrektora Carolinum, zapadł ostateczny wyrok, a tymczasem 
radni nie zostali o tym poinformowani. Spytał kiedy dokładnie ten wyrok został wydany. 
 
Radny Damian Wylężek odpowiadając radnemu P. Woźniakowi stwierdził, że Powiat przekazuje 
dotacje organowi prowadzącemu niepubliczną szkołę, czyli spółce, która zatrudnia dyrektora. 
Dodał, że on nie jest organem prowadzącym, a jest przez spółkę zatrudniony.  
Odnosząc się do kwestii udziału w systemie rekrutacji wyjaśnił, że każda szkoła może w nim być 
po dokonaniu opłaty firmie, która jest jej właścicielem.  
 
Starosta A. Kruczkiewicz odpowiadając na pytanie radnego J. Chwaleni dotyczące 
„Aleksandrówki” wyjaśnił, że nie ma jeszcze rozstrzygnięć jeśli chodzi o środki z Polskiego Ładu. 
Natomiast otrzymaliśmy 500 tys. zł z innych źródeł na jedną z części architektonicznej.  
Odnośnie „sprawy radnego i szkoły” stwierdził, że będzie to wyjaśnione.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Kultury – Kazimierz Darowski wyjaśnił, że jeśli chodzi o system 
naboru, to jest to program, który opłacamy, tylko za te szkoły, które są szkołami prowadzonymi 
przez Powiat Nyski. Dodał, że zwróciły się do Starostwa dwie szkoły z zapytaniem czy mogą być 
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w tym systemie. Zostały one odesłane do firmy, która ten system prowadzi. Jedna szkoła 
zrezygnowała, prawdopodobnie ze względu na koszty, a druga zawarła odrębną umowę z tą 
firmą.  
 
Radny P. Woźniak stwierdził, że ani on, ani radny T. Jazienicki nie stwierdzają czy radny  
D. Wylężek może być radnym czy nie, o tym będzie decydował Wojewoda.  
Następnie spytał jaki Powiat ma interes w tym, aby w systemie rekrutacji pojawiła się szkoła 
niepubliczna. Przypomniał, że w poprzednich kadencjach tego typu szkoły zwracały się o taką 
możliwość jednak odmawiano im. Spytał też co się takiego wydarzyło, że dziś jest inaczej. Radny 
poprosił też o wyjaśnienie czy Powiat musi wyrazić zgodę na przystąpienie do systemu. Poprosił 
przy okazji o przedstawienie umowy licencyjnej.  
 
Radny Cz. Biłobran poprosił, aby odpowiedzieć wprost czy Powiat ma wyłączne prawa do tego 
programu czy jest on ogólnodostępny. Radny dodał też, że taki system służy młodzieży, bo 
poszerza możliwość wyboru szkoły. 
 
Starosta A. Kruczkiewicz stwierdził, że powiecie nyskim powstało wiele szkół niepublicznych.  
Z jednej strony można się cieszyć, bo daje to większe możliwości dla młodzieży, ale z drugiej 
strony jest to konkurencja dla szkół prowadzonych przez Powiat.  
    
Radny Damian Wylężek zabierając ponownie głos stwierdził, że nie jest dyrektorem liceum lecz 
szkoły policealnej „Medyk”.  
 
Radny Piotr Woźniak ponownie spytał czy zgodnie z umową licencyjną, Powiat musi formalnie 
wyrazić zgodę na uczestnictwo innego podmiotu w systemie naboru. Jeśli tak, to nasuwają się 
pewne wątpliwości. W związku z tym prosi o udostępnienie umowy i udzielenie informacji jaka 
w tym przypadku była procedura.  
 
Członek Zarządu Joanna Burska odnosząc się do pytania na temat wyroku NSA wyjaśniła, że 
wpłynął on do Starostwa na dzień przed ostatnią sesją, tj. 25 maja br. Dodała, że na dziś nie ma 
on już znaczenia, bo został przeprowadzony nowy konkurs w sposób prawidłowy, w wyniku 
którego dyrektorem został Pan Grzegorz Kulpa. Oznajmiła, że radcowie prawni przygotują 
informacje w tej sprawie i zostanie ona rozesłana do radnych. 
 
Radny Damian Wylężek spytał czy radny P. Woźniak zrozumiał zależność wątku, o którym mówił, 
tj. utrata mandatu w kontekście dyrektora i radnego, po wyjaśnieniach, że nie jest dyrektorem 
liceum. 
 
Radny P. Woźniak odparł, że nie będzie odpowiadał na to pytanie, bo nie czuje się na siłach. 
Właściwy w tej sprawie jest wojewoda. Radny po raz kolejny spytał czy Powiat musiał wyrazić 
zgodę na udział innego podmiotu w systemie rekrutacji.  
 
Członek Zarządu – Joanna Burska złożyła wniosek o zamknięcie dyskusji. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady – D. Korzeniowska stwierdziła, że nie ma pisemnych interpelacji, 
zapytań w związku z czym zamyka ten punkt sesji.  

 
Ad 4 Sprawozdanie finansowe Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie za 2022 r. (załącznik  
nr 4), 

 
a) przedstawienie sprawozdania, 
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Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska oznajmiła, że radni otrzymali w materiałach 
na sesję przedmiotowe sprawozdanie oraz, że było ono przedmiotem obrad merytorycznych 
komisji.     
 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Czesław Biłobran oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił, że kierowana 
przez niego komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie.  
 
c) dyskusja, 
 
Radny Daniel Palimąka zabierając głos stwierdził, że sytuacja jaka ma miejsce od dwóch  
w ochronie zdrowia napawa go troską ponieważ pokazuje totalną indolencję Zarządu Powiatu.  
Dodał, że do obecnej sytuacji doprowadziła polityka PiS. Kiedy rządziła PO, ZOZ w Nysie miał 
wynik 4 – 5 mln zł na plusie. Kiedy Starostą Był Cz. Biłobran, a on był członkiem Zarządu, Szpital 
w Nysie nie miał problemów. Zaczęły się one kiedy przyszedł Rząd PiS i najpierw „położył łapę” 
na chirurgii naczyniowej. Później nastąpiła zmiana Zarządu Powiatu i obecny Starosta cały czas 
powtarzał „dajcie nam czas”. Czasu było bardzo dużo, bo kadencja trwa 5 lat, a dodatkowo 
przedłużono ją o pół roku. Niestety nie widać żadnych efektów. Wcześniej ZOZ w Nysie miał 
wynik finansowy na plusie, a SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach minus, który mieścił się w kwocie 
amortyzacji. Dodał, że zrzucanie winy za obecną sytuację na Tuska, Krajczego jest niepoprawne  
i wstydliwe.  
Kontynuując radny stwierdził, że nie oczekuje od Starosty, że wdroży jakiś program naprawczy, 
bo, dziś często kojarzy się to z likwidacją oddziałów, zmniejszeniem zatrudnienia. Poza tym 
Wojewoda zapewne nie wyraziłby zgody, aby szpital na takim poziomie referencji mógł 
likwidować jakiekolwiek oddziały. Dodał, że gdyby Starosta zakomunikował taką chęć, to byłby 
pierwszym, który założyłby komitet protestacyjny. 
W dalszej części wystąpienia zwrócił uwagę, że sytuacja nyskiego ZOZ zaczęła się pogarszać, 
kiedy zatrzymano finansowanie procedur na poziomie z 2020 r. Według radnego przyczyną są 
zła decyzje Rządu PiS.  
Radny stwierdził, że Starosta przez kilka lat czekał na to, że będzie jakaś magiczna rekonstrukcja, 
że Rząd coś stworzy. Niestety do dziś nic nie stworzono, a my nie mamy czasu na to, aby czekać. 
Nasze zoz-y są na minusie ok. 50 mln zł i będą za to musieli zapłacić mieszkańcy powiatu 
nyskiego.  
Ponadto przypomniał, że Starosta nie chciał się zgodzić na stypendia dla studentów medycyny. 
Dodał też, że doszły go słuchy o tym, że będą zwolnienia lekarzy. Zdaniem radnego źle to 
wygląda w sytuacji kiedy nastąpiła zmiana zarządzającego w Szpitalu i w sytuacji kiedy mamy 
taki wielki problem finansowy.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady – Maria Żukowska – Jacykowska odnosząc się do przedmówcy 
zwróciła uwagę, że za poprzednich rządów nie było pandemii COVID oraz wojny w Ukrainie,  
co bezpośrednio wpływa na sytuację szpitali. Dodała, że Rząd od lat próbuje wprowadzić ustawę 
o modernizacji i poprawie efektywności szpitali. Niestety spotkało się to z niezadowoleniem  
i dezaprobatą samorządów, które nie chciały utracić władzy nad szpitalami, mimo, że nie mają 
środków na to, aby te szpitale funkcjonowały. Ponieważ to NFZ przekazuje środki finansuje, 
dlatego logiczne jest, aby nie były one zarządzane przez samorządy. W związku z tym, że nie 
udało się wprowadzić tej ustawy prowadzone są dalsze prace, które maja na celu utworzenie 
funduszu rozwoju szpitali.  
Wiceprzewodnicząca zwróciła też uwagę, że w sytuacji pandemii i wojny za wschodnią granicą 
nie robi się reformy szpitala. Zdaniem radnej zrzucanie całej winy na PiS jest nie na miejscu. Tym 
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bardziej, że Szpitale w czasie pandemii COVID otrzymały ze środków rządowych bardzo duże 
wsparcie. Podwyższono też wynagrodzenia dla pielęgniarek. Podsumowując zaapelowała, aby 
nie zrzucać całej winy na PiS, bo jest to niepoważne. PiS przywróciło godność polskim rodzinom, 
i przywróciło znaczenie Polski na arenie międzynarodowej.  
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że Pani M. Żukowska-Jacykowska potraktowała radnych jak 
uczniów dlatego też wnioskuje o poszerzenie porządku sesji o punkt dotyczący odwołania jej  
z funkcji Wiceprzewodniczącej Rady Powiatu.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Danuta Korzeniowska ogłosiła przerwę w obradach.  
 
Po wznowieniu obrad radca prawny Katarzyna Muszyńska wyjaśniła, że rada w każdej chwili 
może zmienić porządek sesji bezwzględną większością ustawowego składu rady. Dodała, że art. 
14 ust. 4 ustawy o samorządzie powiatowym stanowi, że odwołanie przewodniczącego  
i wiceprzewodniczących rady następuje na wniosek ¼ ustawowego składu rady w trybie 
określonym w ust. 1. Ponieważ taki wniosek nie został złożony, w chwili obecnej nie ma podstaw 
do procedowania.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że sprawozdania z działalności zoz-ów, to dla rady jeden                   
z najważniejszych punktów w trakcie roku.  
Zwracając się do radnego D. Palimąki stwierdził, że nie ma sensu porównywać sytuacji z 2010 
czy 2014 roku do 2020 roku. Te straty, które powstały w ciągu dwóch lat wynikały z rożnych 
rzeczy m.in. ze zmiany procedur i niedofinansowania przez NFZ. Radny spytał następnie kiedy 
zapadły decyzje o wypłaceniu dużej premii dla pracowników ZOZ w Nysie. Zwrócił też uwagę,  
że w sprawozdaniu napisano, że na podstawie rozporządzeń zostały wypłacone podwyżki dla 
personelu. Okazuje się jednak, że nie wszystkie musiały być w takiej kwocie i to spowodowało tą 
trudną sytuację finansową. 
Według radnego przespaliśmy moment kiedy można było połączyć dwa zoz-y. Niestety nie było 
politycznej woli. 
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że przykre jest to, że Starosta, członkowie Zarządu mówią  
o tym, że utrudniona była komunikacja z poprzednim dyrektorem ZOZ w Nysie.  Dodał, że na 
wynik finansowy miało wpływ zamrożenie na poziomie 2020 r. wysokości płatności za 
świadczenia oraz podwyżki wynagrodzeń z 1 lipca ubiegłego roku. W związku z tym prosi, aby 
zaprzestać mówienia, że winny jest Tusk, Krajczy i Niemcy.  
     
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że kiedy mówi się o programie naprawczym Szpitala,  
to sugeruje się, że coś jest zepsute. W ten sposób obraża się personel, Zarząd, ludzi, którzy tam 
pracują. Dodał, że mówi się też o premiach w taki sposób, który może sugerować, że ludzie biorą 
tam pieniądze za nic, a przecież wiadomo jak marnie zarabiają pracownicy ochrony zdrowia, 
pielęgniarki, lekarze. Stwierdził też, że żaden program naprawczy nic nie pomoże. Nie ma też 
sensu powoływanie się na pandemię, wojnę. Zła sytuacja szpitali ma miejsce w całej Polsce. 
Ochrona zdrowia jest niedofinansowana. W związku z tym konieczne jest wsparcie szpitali przez 
Rząd. Potrzebne jest systemowe rozwiązanie. Miała powstać sieć szpitali i nadal jej nie ma. 
trzeba do tego wrócić. Na koniec swojej wypowiedzi radny stwierdził, że ma żal do 
Wiceprzewodniczącej Rady -  D. Korzeniowskiej, że na początku bieżącego punktu nie oddała 
głosu dyrektorowi ZOZ w Nysie.  
 
W związku z powyższą uwagą Wiceprzewodnicząca poprosiła dyrektora ZOZ w Nysie – Jerzego 
Hajdugę o zabranie głosu. 
 
Pan Jerzy Hajduga na wstępie podkreślił, że Szpital w Nysie zabezpiecza mieszkańców powiatu 
nyskiego, a także częściowo prudnickiego.  
Odnosząc się do sytuacji finansowej zwrócił uwagę, że ZOZ w Nysie nigdy nie miał dodatniego 
wyniku finansowego na działalności podstawowej, która jest finansowana z NFZ. Oznajmił przy 
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okazji, że wartość umów zawartych z Funduszem, to ok. 140 mln zł, co stanowi 90% całego 
budżetu jednostki. Poinformował, że w latach 2006 – 2019 występowały niedobory w kwocie  
ok. 1 -  1,2 mln zł, w 2019 ponad 3 mln zł, w 2020 r.  – 6 mln zł, w 2021 r. - 16 mln zł, a już  
w 2022 r. – 22 mln zł. Jednostka nie miała problemów dopóki na jej koncie były środki, które 
kompensowały straty wynikające z nieoszacowanych procedur medycznych. Sytuacja zaczęła się 
pogarszać w 2020 r. i zbiegło się to z pandemią COVID-19. W latach 2016 – 2020 nadwyżka na 
koncie szpitala przekraczała nawet 13 mln zł. Ostatecznie została ona skonsumowana poprzez 
stratę z końca 2022 r. W tym momencie szpital zaczął tracić płynność finansową. W związku  
z tym został zaciągnięty kredyt, aby tę płynność utrzymać, regulować zobowiązania, dokonywać 
wypłat wynagrodzeń. Dzięki temu szpital nie ma zobowiązań wymagalnych. Nie oznacza to 
jednak, że nie ma problemów i bez wsparcia ze środków rządowych nie da sobie rady. 
W dalszej części wystąpienia dyrektor  J. Hajduga stwierdził, że jeśli chodzi o przyczynę złej 
sytuacji finansowej, to jest ona spowodowana radykalnym wzrostem kosztów nośników energii, 
idącym za tym wzrostem inflacji i cen na rynku. W latach 2021 – 2022 kontrakt z NFZ czyli 
podstawowe źródło finansowania wzrósł o 14%, natomiast ceny na niektóre zakupy, usługi 
wzrosły o 180%. Dyrekcja jednostki liczy na to, że Ministerstwo poprzez płatnika przekaże 
środki do realnego poziomu.  
Następnie Pan J. Hajduga poinformował, że Szpital zatrudnia 950 osób, w tym 700 to personel 
medyczny. Ustawa z 2017 r. która miała na celu zapewnienie podwyżki wynagrodzeń dla ww. 
personelu wygenerowała dodatkowe koszty, które do dziś nie zostały zrekompensowane. 
Różnica między kosztami podwyżek a finansowaniem, które włączono do oceny procedur 
wyniosła w 2022 r. ok. 1,4 mln zł. Tę różnicę musiał pokryć ZOZ w Nysie. Za pierwsze półrocze 
tego roku będzie to ok. 3 mln zł.  
Odnosząc się następnie do zapytania radnego J. Chwaleni wyjaśnił, że nie było w ZOZ jednej 
generalnej premii w zeszłym roku. Były jedynie premie dla pojedynczych osób, które  
np. wykonywały dodatkowe obowiązki. Zaznaczył przy tym, że wśród pewnych rozwiązań, które 
są rozważane jest ograniczenie premii, które funkcjonują obecnie w systemie płac.  
Jeżeli chodzi o podwyżki, to jak stwierdził  dotyczyła ona całego systemu opieki zdrowotnej  
i wynikała z ustawy z 2017 r. Znając zasady tej ustawy duża część pielęgniarek zdecydowała się 
na podniesienie swojego wykształcenia, aby znaleźć się w grupie, która zgodnie z tą ustawa 
powinna uzyskać podwyżkę od 1 lipca. Poprzedni dyrektor w dobrej wierze, stosując się do 
zapisów ustawowych dokonał tych podwyżek. Zaznaczył przy tym, że do dziś nie ma jednolitego 
stanowiska, np. sądu administracyjnego, do którego wszystkie placówki ochrony zdrowia 
mogłyby się zastosować i nie mieć wątpliwości, że postąpiły właściwie.  
 
Członek Zarządu – Joanna Burska oznajmiła, że Szpital w Głuchołazach nie dał podwyżek 
wszystkim pielęgniarkom, a jedynie tym na wymaganych stanowiskach. Podobnie uczynił Szpital 
MSWiA w Głuchołazach i Szpital w Prudniku. Natomiast dyrekcja ZOZ w Nysie przyznała 
podwyżki wszystkim. Stąd też wynik minusowy.       
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że nie obwinia Zarządu Powiatu za startę jaka jest w ZOZ  
w Nysie. Natomiast prosiłby, aby przedstawiciele Zarządu nie mówili, że winny jest dyrektor  
N. Krajczy i Tusk. Radny stwierdził też, że informacje przedstawione przez dyrektora J. Hajdugę 
odnośnie strat w poszczególnych latach nieco różniły się od tego, co radni  otrzymywali  
w sprawozdaniach. W związku z tym spytał z czego to wynikało. Spytał też czy Przewodniczący 
Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych zainicjował jakąś dyskusję na temat zadłużenia 
naszych placówek ochrony zdrowia, która wynosi ok. 50 mln zł. Jeśli nie to powinien ją 
zainicjować. Podkreślił też, że jeśli nie zostanie wdrożony program naprawczy, to pokrycie tych 
środków będzie spoczywało na Zarządzie Powiatu.  
 
Radny Jacek Chwalenia odparł, że jeśli trzeba będzie pokryć koszty zadłużenia, to nie Zarząd 
będzie podejmował decyzję lecz wszyscy radni. Oznajmił też, że praktycznie na co drugim 
posiedzeniu komisji ds. budżetu, poruszany jest problem jednego, bądź drugiego szpitala. 
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Według radnego, sytuacja pogarszała się od pewnego czasu i Zarząd powinien zareagować  
w odpowiednim momencie, co jednak nie nastąpiło.     
Radny stwierdził także, że ktoś musiał w ZOZ w Nysie policzyć skutki podwyżki, mając 
świadomość tego, jakie dziś są kontrakty.  
 
Radny Daniel Palimąka spytał skąd wzięła się nadwyżka w budżecie ZOZ w Nysie, skoro przez 
wiele lat była strata.  
 
Skarbnik – B. Stankiewicz wyjaśniła, że starta była na działalności podstawowej. Są to wyłącznie 
przychody z NFZ i koszty. W drugim członie sprawozdania minusuje się wszystko, co Szpital 
dostał w formie dotacji, darowizny i inne środki zewnętrzne. Dodała, że ZOZ w Nysie dużo 
inwestował, kupował. Miał ogromną amortyzację na ponad 7 mln zł rocznie. Ona była  
w kosztach, ale pieniądze zostawały, bo były z zewnętrznych źródeł. W związku z tym, to 
powodowało, że ZOZ na koniec miał wynik dodatni, a jeszcze zostawały pieniądze. To były 
pieniądze na odtworzenie majątku. 
 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że za obecną sytuację nie do końca odpowiada Zarząd. Problem 
tkwi w systemie finansowania. Dodał, że mówił wcześniej, abyśmy używali wszelkich możliwych 
narzędzi, by alarmować o sytuacji szpitali powiatowych. Dopiero teraz Związek Powiatów 
Polskich wystosował apel w tej sprawie.  
Kontynuując radny zaapelował do dyrektorów zoz, aby w związku z sytuacją finansową nie 
ograniczali wydatków w bieżącej działalności po stronie personelu i innych wydatków, 
niezbędnych do realizacji kontraktów z NFZ. Radny dodał, że bez pieniędzy Rządu w trybie 
pilnym nic nie zrobimy.  Dodał też, że jeśli Powiat będzie musiał ponieść koszty obsługi 
zadłużenia zoz-ów, to w 2024 i 2025 nie będzie środków na jakiekolwiek inwestycje.    
   
Starosta A. Kruczkiewicz stwierdził, że nikt się nie spodziewał, że będzie aż taka inflacja. Zwrócił 
też uwagę, że małe szpitale jakoś sobie radzą, natomiast Szpital w Nysie, który ma aż 16 
oddziałów ma problemy.  Dodał, że być może lada moment Rząd przeznaczy na ochronę zdrowia 
14,8 mld zł. Jeśli tego wsparcia nie będzie, to wiadomo do czego dojdzie.  
 
W następnej kolejności głos zabrał z-ca dyrektora ZOZ w Nysie – Marek Szymkowicz. Odnosząc 
się do kwestii podwyżek oznajmił, że trudno policzyć podwyżkę, która jest narzucona ustawowo. 
W ustawie tej są pewne zapisy, z którymi nie zgadzały się strony tzw. umowy trójstronnej.  
W tych zapisach było tak, że najwyższa grupa pielęgniarek, czyli po studiach magisterskich miała 
uposażenie wyższe od lekarzy po studiach. Dopiero lekarze po specjalizacji mieli wyższe 
wynagrodzenia. Ustawa jest tak nieczytelna, że każdy dyrektor ma kłopot. Nie było tak,  
że podwyżki były przyznawane automatycznie. Do lipca ubiegłego roku pieniądze na podwyżki 
były wydzielone i były dodawane do kontraktu. Od tego czasu zostały połączone z pieniędzmi 
ryczałtowymi i są „utopione” w procedurach. To powoduje, że dyrektorzy wielu szpitali 
zwłaszcza zatrudniających dużą część personelu medycznego kontynuując podwyżki z lat 
poprzednich dotyczące poszczególnych grup zawodowych wpadło w zasadzkę dotyczącą drugiej 
grupy uposażeniowej.  
Zwrócił następnie uwagę, aby nie demonizować tych podwyżek, gdyż nie jest to zasadnicza część 
wyniku ujemnego ZOZ  w Nysie.  
W dalszej kolejności poinformował, że przychody w 2022 r. wzrosły o 2 mln zł ze 146 mln zł na 
148 mln zł natomiast koszty o 16 mln zł. Świadczy to o dramatycznym wzroście kosztów 
materiałów, leków i prądu. Zaznaczył też, że wzrost kosztów nałożył się na zatrzymanie wzrostu 
ryczałtu.  
Kontynuując stwierdził, że zgodnie z ustawą od jutra należy podnieść wynagrodzenia  
o współczynnik, który został zapisany w tabelach. Niestety ZOZ w Nysie nie jest w stanie tego 
tych podwyżek zrealizować. Dodał też, że pielęgniarki składają wypowiedzenia umowy o pracę  
i są wchłaniane przez Szpital Wojewódzki w Opolu gdzie otrzymują wyższe wynagrodzenia, 
nawet do 3 tys. zł brutto.  
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Kończąc wypowiedź stwierdził, że szpital musi być dofinansowany. Poprosił też, aby patrzeć na 
ZOZ pod kątem tego, że zabezpiecza on wszystkich mieszkańców oraz, aby wspierać go  
w każdych warunkach finansowych.  
 
d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Nysie za rok obrotowy 2022 (załącznik nr 5). 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Nysie za rok obrotowy 2022. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Piotr Woźniak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Kazimierz Rozumek 
NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
 
Rada jednogłośnie podjęła przedmiotowa uchwałę. 
 
Ad 5 Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach za 2022 r. (załącznik nr 6),  
 
a) przedstawienie sprawozdania,  

 
Dyrektor SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach Artur Grychowski omówił sprawozdanie. Oznajmił, 
 że w 2020 roku SP ZOZ w Głuchołazach borykał się z takimi samymi problemami 
organizacyjnymi jeśli chodzi o finansowanie, strukturę prawną funkcjonowania jak ZOZ w Nysie 
z tego względu, że były to delegacje ustawowe. Rok 2022 zakończył się realizacją kontraktu 
ryczałtu na poziomie 103%. Udało się zrealizować podstawowe inwestycje, które były 
współfinansowane przez Radę Powiatu. Nie było istotnych problemów dotyczących braków 
kadrowych. Udało się pozyskać dodatkowy personel lekarski. Na chwilę obecną nie mamy 
problemu z ilością personelu pielęgniarskiego. Poważnym problemem jest zbyt duża ilość 
chorych, którzy trafiają na leczenie onkologiczne do pododdziału chemioterapii. Dla pacjentów 
tych kupowane są w hurtowniach leki cytostatyczne. NFZ zwraca środki za zakup leków, ale 
dopiero po kwartale. W związku z tym szpital z własnych środków musi płacić odsetki.  
W wyniku wielu wniosków ta kwota środków finansowych jest zwiększana, ale  
w niewystarczającej ilości. Dla Szpitala w Głuchołazach nadwykonania w ciągu dwóch kwartałów 
2023 w wys. 1,5 – 2 mln zł w substancjach czynnych to jest bardzo duże obciążenie bo trzeba 
zapłacić odsetki, ponieważ jednostka nie ma płynności finansowej na tyle, aby mogła 
bezpośrednio płacić za te substancje czynne. Zwrot następuje z 4-miesięcznym opóźnieniem. 
Dyrektor zapowiedział, że wystosuje prośbę do Rady o pomoc w negocjacjach z NFZ, aby kwota 
na te substancje była zwiększona z tego względu, że oddział pulmonologii  
z pododdziałem chemioterapii, za wyjątkiem Opolskiego Centrum Onkologii wykonuje najwięcej 
procedur leczenia onkologicznego, a jeśli chodzi o raka płuc to jest pierwszy  
w województwie opolskim.  
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Kontynuując oznajmił, że w 2022 r. strata finansowa Zakładu wyniosła 2,4 mln zł przy 
amortyzacji 1,8 mln zł. Wynikało to z różnicy kosztów osobowych. W 2021 r. koszty osobowe 
wyniosły 61% budżetu natomiast w 2022 r. 64%. Również z nieprzekazania środków 
finansowych na tzw. dodatki i dla personelu niemedycznego. Ponadto stratę wygenerował 
wzrost cen materiałów medycznych, nośników energii. Dodał, że SP ZOZ ZOZ ma zobowiązania 
wymagalne, ale nie stanowi to na chwilę obecną zagrożenia w funkcjonowaniu szpitala. Na tę 
chwilę dyrekcja oczekuje na propozycje NFZ dotyczącą wzrostu wartości kontraktów, a niestety 
bo już dostali propozycje jeśli chodzi o reumatologię to wzrost dotyczy nie tylko wyceny 
wartości punktu ale też ilości punktu i to jest problem. Kończąc stwierdził, że na chwilę obecną 
szpital funkcjonuje i nie ma żadnego zagrożenia.  

 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Czesław Biłobran oznajmił,  
że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawione sprawozdanie  
 
Jednocześnie jako wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych oznajmił,  
że również ta komisja zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie.  
 
c) dyskusja, 

 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że Rada Powiatu ma wpływ na skład rady społecznej, na 
powołanie dyrektora, ale nie ma możliwości przekazania ani złotówki z budżetu dla zoz-u, który 
ma kontrakt z NFZ. Tak naprawdę radni debatują, bo jest to kwestia bezpieczeństwa 
zdrowotnego naszych mieszkańców, ale to jest w dużej części fikcja.  
Następnie odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi poprosił, aby nie straszyć,  
że będziemy musieli pokryć stratę  zoz-ów. Jednocześnie przypomniał, że przez ostatnie 12 lat 
wielokrotnie było takie zagrożenie. Zdaniem radnego nie koniecznie musielibyśmy to pokryć, 
być może można byłoby inaczej do tego podejść. Według radnego SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach w ostatnim roku nieźle dał sobie radę. Problemem są procedury onkologiczne, 
które są drogie. One są ryczałtowane co kwartał, co oznacza, że my w pewnym sensie trochę 
dofinansowujemy NFZ. Radny poprosił, aby w tej sprawie Zarząd wywierał naciski na NFZ.  
 
Radny Cz. Biłobran stwierdził, że „powiatowość” naszych szpitali jest jakąś iluzją. Powiat posiada 
budynki i może je remontować lub nie. Natomiast finansowanie świadczeń leży po stronie NFZ. 
Być może nadszedł czas na reformę.  
Radny zwrócił uwagę, że obsługujemy połowę województwa, ale też tereny przyległe, np. część 
województwa dolnośląskiego. Jeśli chodzi o rehabilitację to mamy 70% pacjentów spoza 
powiatu nyskiego. W związku z tym spytał czy nasz szpital jest powiatowy czy wojewódzki, a być 
może nawet rządowy. Stwierdził, że nie mamy ambicji, aby szpitale były powiatowe. One mają 
chronić naszych mieszkańców.  
Zdaniem radnego jedynie postawa Starosty i waleczność wspólnie z innymi starostami może 
poprawić sytuację. Jeśli nie będzie walki o środki w NFZ, Ministerstwie to my możemy sobie 
tylko pogadać. Zbyt wiele nie zmienimy. Dodał, że ma nadzieję, że obecna sytuacja kryzysowa jest 
przejściowa i albo ten, albo następny rząd to zmieni.  

 
d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach 
za rok obrotowy 2022 (załącznik nr 7). 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach za rok 
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obrotowy 2022. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
 
Rada jednogłośnie podjęła przedmiotowa uchwałę. 
 
Ad 6 Sprawozdanie z działalności Muzeum Powiatowego w Nysie za 2022 r.  
 
a) przedstawienie sprawozdania, 

 
Dyrektor Muzeum Powiatowego w Nysie Edward Hałajko omówił w skrócie sprawozdanie  
z działalności jednostki za 2022 r. (załącznik nr 8)  

 
b) opinia Komisji Edukacji Kultury i Promocji, 

 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Promocji – Damian Wylężek oznajmił, że kierowana 
przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie.   

 
c) dyskusja, 

 
Radny Grzegorz Samborski zabierając głos podziękował radnym i wszystkim innym osobom, 
które przyczyniły się do realizacji jego wniosku w sprawie budowy windy w Muzeum.  
Następnie zwrócił uwagę, że przy okazji przebudowy Centrum Przesiadkowego w Nysie nie 
zrobiono wejścia dla osób niepełnosprawnych i muszą one wchodzić gdzieś od tyłu. Poza tym nie 
ma tam poręczy, zamknięte są toalety. Radny poprosił aby Zarząd Powiatu pomógł w tym, aby 
Burmistrz dostosował ten obiekt dla osób niepełnosprawnych. 
 
Radny Jacek Chwalenia w imieniu Rady Muzealnej podziękował dyrektorowi Muzeum  
i pracownikom za masę ciężkiej pracy. Pogratulował też udanej organizacji Nocy Muzealnej,  
a w szczególności wystawy „Świat biskupów wrocławskich”.  
Dodał, że jako Rada Muzealna będą wnioskowali do Zarządu o ewentualne zwiększenie dotacji, 
bo poziom edukacyjny tego Muzeum jest przez nas niedoceniany. Stwierdził też,  
że uatrakcyjni to miejsce i pozwoli na to, aby osoby niepełnosprawne mogły odwiedzić Muzeum.  

 
d) przyjęcie sprawozdania. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia sprawozdania. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
 
Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska ogłosiła następnie przerwę w obradach.  
 
Po wznowieniu obrad przystąpiła do procedowania wniosku radnego Piotra Woźniaka Rada 
jednogłośnie podjęła przedmiotowa uchwałę. 
  
Radca Prawny Katarzyna Muszyńska wyjaśniła, że wpłynął wniosek radnego P. Woźniaka, który 
spełnia wymogi formalne, wynikające z art. 14 ust 4 ustawy o samorządzie powiatowym. Pod 
wnioskiem jest podpisanych 8 radnych, co oznacza, że został spełniony wymóg co najmniej  
¼ ustawowego składu rady.  
 
Wiceprzewodnicząca poddał następnie wniosek pod głosowanie. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
zmiany porządku obrad poprzez wprowadzenie wniosku o odwołanie Wiceprzewodniczącej 
Rady Powiatu - M. Żukowskiej-Jacykowskiej  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
PRZECIW (9) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 
Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Kazimierz Rozumek, Damian Wylężek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Jacek Chwalenia 
 
NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
 
Wiceprzewodnicząca Rady oznajmiła, że wniosek nie uzyskał wymaganej większości. 
 

W następnej kolejności Starosta A. Kruczkiewicz zgłosił wniosek o wprowadzenie  
w porządku obrad zmiany polegającej na zamianie kolejności procedowania poszczególnych 
uchwał, tj. zaproponował aby, projekt uchwały ujęty w pkt 7 ppkt e przenieść jako pkt 7 ppkt c. 
Pozostałe podpunkty zyskałyby tym samym stosowną kolejność.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska poddała przedmiotowy wniosek pod 
głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
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zmiana porządku obrad.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (1) 
Jacek Chwalenia 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz 
BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Woźniak 
NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
 
Wiceprzewodnicząca Rady oznajmiła, że Rada wyraziła zgodę na zmianę porządku obrad.  
 
Ad 7 Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
a) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się  

środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2023 r. (załącznik nr 9), 
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 
finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r.,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-
Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Woźniak 
NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
 
Wiceprzewodnicząca Rady oznajmiła, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
b) nadania statutu Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Nysie (załącznik 

nr 10),   
 
Głosowano w sprawie: 
nadania statutu Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Nysie,  
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Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (1) 
Kazimierz Rozumek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki 
NIEOBECNI (4) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski 
 
Wiceprzewodnicząca Rady oznajmiła, że Rada podjęła przedmiotowa uchwalę.  
 
c) w sprawie wyrażenia woli przez Powiat Nyski przystąpienia do wspólnej realizacji Projektu 

pn. ”Wsparcie rozwoju nowoczesnego kształcenia zawodowego, szkolnictwa wyższego oraz 
uczenia się przez całe życie” w ramach KPO (inwestycja A3.1.1) Zbudowanie systemu 
koordynacji i monitorowania regionalnych działań na rzecz kształcenia zawodowego, 
szkolnictwa wyższego oraz uczenia się przez całe życie, w tym uczenia się dorosłych (załącznik 
nr 11) 

 
Radny Jacek Chwalenia spytał na czym ma polegać ten program, czego on dotyczy, kto będzie się 
uczył.  
 
Starosta A. Kruczkiewicz wyjaśnił, że program realizowany jest przy współpracy z Urzędem 
Marszałkowskim w Opolu. Dotyczy dwóch ważnych spraw, tj.  pomoc młodzieży w wyborze 
kierunków kształcenia oraz kształcenia nauczycieli. Czas trwania programu to 4 lata, a koszt 
ponad 500 tys. zł.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia woli przez Powiat Nyski przystąpienia do wspólnej realizacji Projektu pn. 
”Wsparcie rozwoju nowoczesnego kształcenia zawodowego, szkolnictwa wyższego oraz uczenia 
się przez całe życie” w ramach KPO (inwestycja A3.1.1) Zbudowanie systemu koordynacji  
i monitorowania regionalnych działań na rzecz kształcenia zawodowego, szkolnictwa wyższego 
oraz uczenia się przez całe życie, w tym uczenia się dorosłych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-
Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (4) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski 
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Wiceprzewodnicząca Rady oznajmiła, że Rada podjęła przedmiotowa uchwalę.  
 
d) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r. (załącznik nr 12), 

 
Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r.,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Anna Ziółkowska-Woźny 
NIEOBECNI (4) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski 
 
Wiceprzewodnicząca Rady oznajmiła, że Rada podjęła przedmiotowa uchwalę.  
 
e) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038 (Załącznik nr 13). 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (4) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski 
 
Wiceprzewodnicząca Rady oznajmiła, że Rada wyraziła zgodę na zmianę porządku obrad.  
 
Ad 8 Wolne wnioski  

 

Radny Grzegorz Samborski oznajmił, że z tego co mu wiadomo odbyło się spotkanie, którego 

celem było ustalenie sposobu finansowania hospicjum, które miałoby być wybudowane  

w Nysie. Spytał czy jest na to szansa.  

 

Starosta A. Kruczkiewicz potwierdził, że takie spotkanie było zorganizowane. Poruszano na 

nim miedzy innymi aspekty prawne oraz dyskutowana na temat możliwości finansowania. 

Dodał, że temat ten będzie jeszcze omawiany na konwencie starosty, wójtów i burmistrzów.  
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Radny Jacek Chwalenia poprosił, aby powrócić do wcześniejszych rozwiązań 

organizacyjnych związanych z ustalaniem posiedzeń komisji i sesji, tj., aby sesja była  

w ostatni piątek miesiąca, a komisje w ostatnim tygodniu przed sesją.  

 

Radny zwrócił też uwagę, że Zarząd nie powinien się chwalić, że  uczestniczymy w walnym 

zebraniu banku, który udziela nam kredytu ponieważ to może rodzic różne domysły. 

Stwierdził, że on powstrzymałby się od udziału w takim wydarzeniu.  

 

Członek Zarządu Joanna Burska odparła, że mamy rachunki w tym banku, dużo pieniędzy 

tam trzymamy i Zarząd chciał wiedzieć jaki jest stan finansów banku.  

 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz wyraził podziękowania dla wszystkich, którzy brali udział  

w przygotowaniu gali 25-lecia Powiatu oraz wszystkich, którzy skorzystali z zaproszenia. 

Dodał, że te 25 lat istnienia powiatów pokazało, to jak wiele każdy kolejny zarząd, każdy 

radny włożył w budowanie naszej małej ojczyzny. 

 

W następnej kolejności poinformował, że na budowę windy Powiat zaciągnął nisko 

oprocentowany kredyt, który będziemy spłacać w kwocie o 38% mniejszej. Dodał,  

że otwarcie windy nastąpi w pierwszej połowie lipca.  

 

Starosta zaprosił także na otwarcie wielowymiarowej sali gimnastycznej w „Rolniku” w dniu 

23 września br.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady - M. Żukowska-Jacykowska podziękowała radnym, którzy 

udzielili jej poparcia i zaufania w trakcie głosowania nad odwołaniem jej z funkcji.  

 

Radny Grzegorz Samborski poprosił, aby odpowiednie służby zadbały o rośliny na centrum 

przesiadkowym ponieważ, ponieważ usychają.  

 

Radna Jolanta Barska stwierdziła, że nie chciałaby obrazić pracowników, którzy napracowali 

się przy filmie prezentowanym na gali 25-lecia Powiatu niemniej jednak zarówno ona jak  

i osoby z którymi rozmawiała we foyer zwrócili uwagę, że nie było w nim ani jednego zdania 

na temat pomocy społecznej powiatu. Tymczasem wydajemy wiele pieniędzy na zadania  

zakresu pomocy społecznej. Stwierdziła, że ma nadzieję, że było to niedopatrzenie ze strony 

osób, które zatwierdziły ten film. Przy okazji oznajmiła, że chciałaby rozpocząć debatę na 

temat sytuacji w pomocy społecznej ponieważ Powiat Nyski nie radzi sobie jeśli chodzi o te 

zadania, w szczególności ma na myśli pieczę zastępczą. To co zostało zrobione, czyli budowa 

placówki opiekuńczo-wychowawczej jest niewystarczające, biorąc pod uwagę potrzeby.  

 

Ad 9 Zamknięcie obrad. 

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad, Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska 

zamknęła XLXIX sesję.  

 

 

 
Protokołował 

 

Zenon Wiszniewski 

 


